
BR.0002.5.2020
PROTOKÓŁ NR XXI/20

z sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach
z dnia 27 maja 2020 roku

   
XXI  po  wyborach  sesja  Rady  Miejskiej  w  Wilamowicach  odbyła  się  z  wykorzystaniem
środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). Przewodnicząca Rady
Miejskiej w Wilamowicach prowadziła sesję z Gminnego Centrum Zachowania Dziedzictwa
Kulturowego, Informacji i Edukacji w Wilamowicach (I piętro, sala konferencyjna).

Obradom  przewodniczyła:  Stanisława  Kudłacik  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej
w Wilamowicach.
Czas trwania: od godz. 14.30 do godz. 16.15.
Obecni  na  sali: Przewodnicząca  Rady  Miejskiej,  Burmistrz  Wilamowic,  Zastępca  Burmistrza,
Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, Radna z Dankowic.
Obecni on-line: 12 radnych. 

1. Otwarcie sesji   i stwierdzenie prawomocności obrad  .

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  Stanisława Kudłacik  otworzyła XXI po wyborach sesję Rady
Miejskiej w Wilamowicach, powitała osoby obecne na sali oraz radnych uczestniczących w sesji
on-line. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych na stan 15,
obrady są prawomocne.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik odczytała porządek obrad, który wszyscy
otrzymali:

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach, która  odbyła się

dnia 29 kwietnia 2020 r. 
4. Informacja  Burmistrza  Wilamowic  o  realizacji  zadań  statutowych  w  okresie

międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał w sprawie  :
1) zmiany uchwały nr XVII/122/20 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 29 stycznia 2020 r.

w sprawie zasad udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy
Wilamowice  na dofinansowania  kosztów budowy nowych przyłączy do sieci  kanalizacji
sanitarnej,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice,
3) wprowadzania zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2020.



6. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.
7. Zakończenie sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik zapytała czy ktoś chce wprowadzić zmia-
ny w porządku obrad. 

Zastępca Burmistrza Stanisław Gawlik poprosił  o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały w sprawie  wyrażenia sprzeciwu wobec planowanej  likwidacji  dyspozytorni  medycznej
funkcjonującej w strukturach Bielskiego Pogotowia Ratunkowego w Bielsku-Białej.

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik zapytała kto z radnych jest za wprowadze-
niem zmiany w porządku obrad.

/Głosowanie nr 1/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”
11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Stanisława Kudłacik zaproponowała, żeby wprowadzić dodat-
kowy projekt uchwały w punkcie 5.2), zapytała kto z radnych jest za zatwierdzeniem takiego po-
rządku obrad.

/Głosowanie nr 2/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”



11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Zatwierdzony porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach, która  odbyła się

dnia 29 kwietnia 2020 r. 

4. Informacja  Burmistrza  Wilamowic  o  realizacji  zadań  statutowych  w  okresie

międzysesyjnym.

5. Podjęcie uchwał w sprawie  :

1) zmiany uchwały nr XVII/122/20 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 29 stycznia 2020 r.

w sprawie zasad udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków budżetu Gminy

Wilamowice  na dofinansowania  kosztów budowy nowych przyłączy do sieci  kanalizacji

sanitarnej,

2) wyrażenia sprzeciwu wobec planowanej likwidacji dyspozytorni medycznej funkcjonującej

w strukturach Bielskiego Pogotowia Ratunkowego w Bielsku-Białej,

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice,

4) wprowadzania zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2020.

6. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.

7. Zakończenie sesji.

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach, która    odbyła się  
dnia 29 kwietnia 2020 r. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Stanisława  Kudłacik poinformowała,  że  protokół  został
wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej  a obecnie znajduje się na sali  obrad. Radni nie
zgłosili  do  protokołu  pisemnych  poprawek  ani  uzupełnień.  Protokół  został  podpisany  przez
Przewodniczącą Rady Miejskiej w Wilamowicach i podlega opublikowaniu w Biuletynie Informacji
Publicznej.



4.  Informacja  Burmistrza  Wilamowic  o  realizacji  zadań  statutowych  w  okresie
międzysesyjnym.

Zastępca Burmistrza Stanisław Gawlik przedstawił informacje dotyczące Referatu Gospodarki
Przestrzennej  i  Mienia  Komunalnego,  w  tym:  wykonano  prace  porządkowe  w  zakresie
mechanicznego  czyszczenia  chodników  i  jezdni  wraz  z  oczyszczeniem  studzienek  burzowych.
Zlecono  koszenie  poboczy  dróg  gminnych  (Firma  PHU  Marek  Sternat).  Przygotowano
porozumienie z Powiatem Bielskim w sprawie przejęcia zadań związanych z utrzymaniem zieleni
przy drogach powiatowych. Zlecono wykonanie remontów cząstkowych nawierzchni bitumicznych
dróg gminnych na terenie gminy (Firma REZBUD S.C.). Zawarto umowę z Powiatem Bielskim w
sprawie  pomocy  finansowej  dla  powiatu  w  formie  dotacji  celowej  na  realizacji  zadania
„Przebudowa drogi powiatowej na odcinku Hecznarowice – etap III” - prace są na ukończeniu,
prawdopodobnie  w  połowie  czerwca  firma  położy  warstwę  ścieralną.  Przeprowadzono  remont
instalacji wodnej w Ośrodku Zdrowia w Dankowicach.
Zastępca Burmistrza Stanisław Gawlik przedstawił informacje dotyczące Referatu Inwestycji i
Ochrony Środowiska, w tym: dokonano otwarcia ofert w ponownym przetargu nieograniczonym na
wymianę  stolarki  okiennej  w  Zespole  Szkół  w  Wilamowicach,  co  będzie  realizowane  przez
wakacje, na ten cel gmina przeznaczyła 370.000 zł, trwa procedura oceny ofert. Ogłoszono przetarg
na utworzenie i obsługę Punktu Selektywnej zbiórki Odpadów Komunalnych na terenie gminy oraz
odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w latach 2021-2023. Dnia 21 maja wykonawca
zadania  Przebudowa Wiejskiego  Domu Kultury  w Pisarzowicach  przekazał  dokumenty  odbioru
oraz klucze do  obiektu, trwają procedury związane z uzyskaniem pozwolenia na użytkowanie. W
ramach programu udzielania dotacji na wykonanie przyłączy do sieci kanalizacji sanitarnej złożono
do tej  pory  80  wniosków o  dofinansowanie,  podpisano  50 umów,  trwa weryfikacja  złożonych
wniosków. Uzyskano decyzję pozwolenia na budowę dla zadania budowa kanalizacji deszczowej
wraz z remontem drogi gminnej ulicy Cmentarnej w Hecznarowicach. Od dnia 15 maja 2020 r.
zmieniły się zasady w programie Czyste Powietrze, w ramach którego mieszkańcy mogą otrzymać
dofinansowanie,  najważniejsze  zmiany  w programie  dotyczą:  uproszczenia  zasad  przyznawania
dotacji, skrócenia rozpatrywania wniosków z 90 dni roboczych do 30 dni, uproszczenia wniosku o
dotację,  wprowadzenia  możliwości  składania  wniosku  na  portalu  www.gov.pl,  włączenia  do
programu sektora bankowego, który jest  źródłem finansowania uzupełniającego i  pomostowego,
włączenia do programu jednostek samorządu terytorialnego, integracja z programem „Mój Prąd”,
powiązania  wysokości  dotacji  z  efektem  ekologicznym,  dotacji  dla  tych,  którzy  już  wymienili
źródło ciepła,  możliwość finansowania przedsięwzięć rozpoczętych a nawet zakończonych (tzw.
refinansowanie).
Zastępca Burmistrza Stanisław Gawlik poinformował również,  że uchwały Rady Miejskiej  w
Wilamowicach  podjęte  na  ostatniej  sesji  w  dniu  29  kwietnia  2020  r.  zostały  opublikowane  w
Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego w dniu 7 maja 2020 r. 
Zastępca Stanisław Gawlik dodał,  że na przeciwdziałanie zagrożeniom związanym z epidemią
gmina otrzymała  z  różnych instytucji  środki  ochrony osobistej,  środki  dezynfekujące,  maseczki
ochronne.
Jeśli  chodzi o Zakład Wodociągów i Kanalizacji  nie ma żadnych zakłóceń w dostawach wody,
zapewnione jest normalne funkcjonowanie wszystkich obiektów związanych zarówno z dostawą
wody jak i oczyszczaniem ścieków.

http://www.gov.pl/


W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej realizowane są projekty finansowane ze środków Unii
Europejskiej. W dniach 20 – 21 maja wydano artykuły żywnościowe dla 179 osób (75 rodzin) w
ramach Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa.
W Gminnej Bibliotece Publicznej  opracowano wytyczne dotyczące funkcjonowania bibliotek  w
czasie  epidemii  po  zniesieniu  zakazu  prowadzenia  działalności  bibliotecznej,  które  otrzymały
akceptację  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w Bielsku-Białej.  Przygotowano
lokale biblioteczne do obsługi czytelników w czasie zagrożenia epidemią, zgodnie z wytycznymi.
Biblioteki dostępne są dla czytelników dwa razy w tygodniu.
Z dniem 25 maja 2020  r.  została wznowiona działalność przedszkoli  publicznych dla dzieci w
Dankowicach,  Pisarzowicach i  Wilamowicach,  zajęcia  rewalidacyjne,  opiekuńczo-wychowawcze
dla uczniów klas I-III w Szkole Podstawowej w Pisarzowicach. Opracowano procedury organizacji
i bezpiecznego funkcjonowania szkół i  przedszkoli.  Oszacowano ilość dzieci,  które będą mogły
uczestniczyć  w  zajęciach  wychowawczo-opiekuńczych,  rewalidacyjnych,  biorąc  pod  uwagę
wytyczne  MEN,  MRPiPS,  GIS.  Zebrano  deklaracje  rodziców  co  do  uczestnictwa  w  zajęciach
dzieci. Jednostki oświatowe zostały wyposażone w artykuły bezpieczeństwa osobistego (maseczki,
przyłbice, fartuchy ochronne, rękawiczki, płyny dezynfekujące). Z dniem 25 maja organizowane
będą konsultacje z nauczycielami na terenie szkoły dla uczniów klas VIII szkół podstawowych. Z
dniem  1  czerwca  2020  r.  organizowane  będą  konsultacje  dla  uczniów  wszystkich  klas  szkół
podstawowych.  Ustalono  dyżury  wakacyjne  przedszkoli  publicznych  na  terenie  Gminy
Wilamowice, przeprowadzono rekrutację, sytuacja jest w miarę dobra, z roku na rok brakuje kilku
miejsc.  Ogólnie  brak  jest  7  miejsc.  Od  1  czerwca  2020  r.  swoją  działalność  rozpoczyna
Niepubliczne Przedszkole „Mali Tropiciele” na ul. Kalwaryjskiej w Wilamowicach.
Zastępca  Burmistrza  Stanisław Gawlik poinformował,  że  trwa realizacja  projektów:  „Zdalna
Szkoła+”,  „Rozwój  Edukacji  Przedszkolnej  w  Wilamowicach”,  „Rozwój  Edukacji  w  Gminie
Wilamowice”.  Dodał,  że  Starostwo  Powiatowe  w  najbliższych  dniach  ogłosi  przetarg  na
przebudowę  i  modernizację  ulicy  Pięknej  w  Zasolu  Bielańskim,  Gmina  Wilamowice  będzie
partycypowała w kosztach tego zadania.
Przewodnicząca Stanisława Kudłacik zaproponowała żeby pytania odnośnie realizacji zadań w
okresie międzysesyjnym zadawać w punkcie sprawy bieżące.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmiany uchwały nr XVII/122/20 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 29 stycznia

2020 r.  w sprawie zasad udzielania dotacji  celowej dla osób fizycznych ze środków

budżetu Gminy Wilamowice na dofinansowania kosztów budowy nowych przyłączy do

sieci kanalizacji sanitarnej,

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik przedstawiła projekt uchwały.

Projekt  omówił  Zastępca  Burmistrza  Stanisław  Gawlik  – Gmina  Wilamowice  od  kilku  lat

prowadzi  inwestycję  rozbudowy  oczyszczalni  ścieków  w Zasolu  Bielańskim  wraz  z  realizacją

kanalizacji  sanitarnej.  Na zadanie,  które  kosztuje  ok.  22  mln  zł  gmina  otrzymała  8.230.000 zł

dotacji.  Aby  rozliczyć  i  zatrzymać  dotację  należy  spełnić  kilka  warunków,  jednym z  nich  jest



osiągnięcie  efektu  ekologicznego,  tj.  podłączenie  115  budynków  do  wykonanej  kanalizacji.

Postanowiliśmy dofinansować koszty budowy przyłączy do sieci kanalizacji sanitarnej, wpłynęło

80% wniosków. W niektórych gospodarstwach domowych przyłącz kanalizacyjny jest  dłuższy i

znacznie kosztowniejszy. W projekcie uchwały proponujemy zwiększenie kwoty dotacji do 7.000

zł, poprzednio było to 5.000 zł. 

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik – Czy są pytania? Nie ma.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik odczytała projekt uchwały a następnie zapytała radnych kto

jest „za” podjęciem uchwały, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się”.

/Głosowanie nr 3/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”
11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXI/145/20

Rady Miejskiej w Wilamowicach 

z dnia 27 maja 2020 r.

w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XVII/122/20  Rady  Miejskiej  w  Wilamowicach  z  dnia  29

stycznia 2020 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej dla osób fizycznych ze środków

budżetu Gminy Wilamowice na dofinansowania kosztów budowy nowych przyłączy do sieci

kanalizacji sanitarnej

***



2) wyrażenia  sprzeciwu  wobec  planowanej  likwidacji  dyspozytorni  medycznej

funkcjonującej w strukturach Bielskiego Pogotowia Ratunkowego w Bielsku-Białej,

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik przedstawiła projekt uchwały.

Zastępca  Burmistrza  Stanisław  Gawlik  –  Zgodnie  z  ustawą  z  dnia  8  września  2006  r.

o Państwowym Ratownictwie Medycznym, który brzmi „W województwie mazowieckim oraz w

województwie śląskim wojewodowie mogą utworzyć i prowadzić dwie dyspozytornie medyczne”.

Zbliża  się  termin  realizacji  tej  ustawy,  proponujemy  podjęcie  uchwały,  która  wyraża  sprzeciw

wobec  planowanego  ograniczenia  ilości  dyspozytorni  medycznych  na  terenie  województwa

śląskiego.  Radni  otrzymali  stanowisko  na  ten  temat.  Obecnie  funkcjonująca  dyspozytornia

medyczna, jako jedna z pięciu w województwie śląskim, obejmuje zasięgiem swojego działania

obszar, na którym działają cztery samorządy terytorialne tj. powiaty: bielski, cieszyński, żywiecki

oraz miasto na prawach powiatu, łącznie jest to ok. 670 tys. mieszkańców. Planowane ograniczenie

ilości dyspozytorni na terenie województwa śląskiego, które jest drugim co do ilości mieszkańców

w kraju, do maksymalnie dwóch, budzi duże zaniepokojenie co do sprawności działania w nowej

formule. Dyspozytornia bliska terenu, na którym działa jest skuteczniejsza niż dyspozytornia np. w

Katowicach, która będzie wydawała polecenia Pogotowiu Ratunkowemu nie znając terenu.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik – Czy są pytania? Nie ma.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik odczytała projekt uchwały a następnie zapytała radnych kto

jest „za” podjęciem uchwały, kto jest „przeciw”, kto „wstrzymał się”.

/Głosowanie nr 4/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”
11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”



Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXI/146/20

Rady Miejskiej w Wilamowicach 

z dnia 27 maja 2020 r.

w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec planowanej likwidacji dyspozytorni medycznej

funkcjonującej w strukturach Bielskiego Pogotowia Ratunkowego w Bielsku-Białej

***

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice,

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik przedstawiła projekt uchwały.

Skarbnik Gminy Anna Gajda omówiła informację o zmianie dochodów i wydatków budżetowych

oraz zmianach w WPF.

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik – Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie informacji? Nie.

Skarbnik  Gminy  Anna  Gajda odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik zapytała radnych kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest

„przeciw”, kto „wstrzymał się”.

/Głosowanie nr 5/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”
11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”



Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXI/147/20

Rady Miejskiej w Wilamowicach 

z dnia 27 maja 2020 r.

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice

***

4) wprowadzania zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2020.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik przedstawiła projekt uchwały.

Skarbnik  Gminy  Anna Gajda odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzania  zmian  w

planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2020.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik zapytała radnych kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest

„przeciw”, kto „wstrzymał się”.

/Głosowanie nr 6/
1. Cebrat Kazimierz - głos „za”
2. Cieślak Grzegorz - głos „za”
3. Faruga Stanisław - głos „za”
4. Grzech Bogdan - głos „za”
5. Jekiełek Marek - głos „za”
6. Kucharska Urszula - głos „za”
7. Kudłacik Stanisława - głos „za”
8. Norymberczyk Jerzy - nieobecny
9. Nycz Andrzej - głos „za”
10. Rogala Rafał - głos „za”
11. Rozner Marian - głos „za”
12. Schneider Tomasz - głos „za”
13. Sztafiński Jan - głos „za”
14. Sztafiński Michał - głos „za”
15. Wróblewska Agata - głos „za”

Przewodnicząca Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik – Głosowało 14 radnych: 14 głosów „za”,
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XXI/148/20

Rady Miejskiej w Wilamowicach 

z dnia 27 maja 2020 r.



w sprawie wprowadzania zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2020

***

6. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.

Burmistrz Marian Trela przypomniał,  że na poprzedniej sesji radna Urszula Kucharska zadała
pytanie odnośnie telefonii komórkowej 5G. Poinformował, że Starostwo Powiatowe w Bielsku-Bia-
łej wszczęło postępowanie w sprawie wydania pozwolenia na takie inwestycje, dotyczy to nie tylko
naszej gminy ale również innych gmin. Na naszym terenie planowane są dwie inwestycje: w Pisa-
rzowicach przy ul. Taterniczej inwestycja pn. „Budowa stacji radiokomunikacyjnej w postaci stalo-
wej wieży kratowej na fundamencie żelbetowym wraz z instalacją anten sektorowych i urządzeń ra-
diowych na działce nr 1373 w Pisarzowicach”, w Wilamowicach przy ul. Kęckiej inwestycja pn.
„Budowa stacji bazowej telefonii komórkowej w postaci stalowej wieży kratowej na fundamencie
płytowym, fundamencie z instalacją anten sektorowych i radioliniowych wraz z urządzeniami steru-
jącymi na działce nr 3009 w Wilamowicach”. Działka w Pisarzowicach położona jest w terenach
zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Z uwagi na ochronę środowiska i krajobrazu kulturowe-
go zakazuje się w planie przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko we wszyst-
kich terenach objętych planem, z wyłączeniem przedsięwzięć związanych z realizacją i remontem
dróg, uzbrojenia terenu, infrastruktury technicznej oraz inwestycji dla celu publicznego w zakresie
łączności. Dnia 9 maja wpłynął do urzędu gminy wniosek o wydanie oświadczenia o dostępie do
drogi publicznej. W najbliższym czasie Starostwo Powiatowe w Bielsku-Białej wystąpi do gminy z
informacją, że wszczęło postępowanie, wtedy wyrazimy swoją opinię w tym zakresie. Podobnie jest
w Wilamowicach. Działka zlokalizowana jest niedaleko LKS-u, zapis w planie zagospodarowania
przestrzennego jest podobny.

W związku z wejściem w życie Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 17 grudnia 2019 roku w
sprawie dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych w środowisku, ustawodawca zwięk-
szył dopuszczalną moc anten. W przypadku inwestycji  realizowanych w oparciu o wcześniejsze
przepisy obszar oddziaływania wynosił około 200 m, obecny zakres oddziaływania na środowisko
wynosi od 10 do 15 metrów. Dalsze uzgodnienia wprowadzone przez ustawodawcę powodują m.
in. że plany zagospodarowania przestrzennego nie mogą ustanowić zakazu lokalizacji takich obiek-
tów. W związku z tym, że ustalaliśmy plany zagospodarowania  niedawno nie mogliśmy wpisać ta-
kiego zakazu. W prawie budowlanym ustawodawca wprowadził ułatwienia związane z realizacją
instalacji radiokomunikacyjnej, ustawą z dnia 30 sierpnia 2019 roku o zmianie ustawy o wspieraniu
rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnej oraz niektórych innych ustaw. Zgodnie z obowiązującym
stanem prawnym w uproszonej procedurze administracyjnej, w trybie zgłoszenia, można realizować
inwestycje polegające na instalowaniu stacji bazowej w tym konstrukcji wsporczych na dachach
m.in. różnego rodzaju budynków. Zgodnie z tymi rozporządzeniami trudno będzie polemizować
dlaczego nie można lokalizować takich stacji. Będziemy  musieli się zastanowić nad tym, jeżeli sta-
rostwo wystąpi o opinię w zakresie tych dwóch zadań. Od tygodnia wpływają do nas petycje miesz-
kańców indywidualne i zbiorowe odnośnie sprzeciwu wobec realizacji tych dwóch inwestycji. Bę-
dziemy musieli się z tymi sprzeciwami zapoznać, będziemy państwa informować o dalszym postę-
powaniu. Podkreślam, że będzie bardzo trudno, żeby zablokować takie inwestycje na terenie gminy.
Podobny temat jest w innych gminach – Buczkowice, Czechowice i Jasienica – Orange i Play wy-
stąpiły do starostwa odnośnie wszczęcia postępowania administracyjnego dotyczącego wydania po-



zwolenia na budowę. Ustawa „o zapobieganiu COVID-19” również o tych inwestycjach mówi, w
tym o ułatwieniu realizacji infrastruktury telekomunikacyjnej a w szczególności przenośnych wol-
nostojących masztów antenowych. Można to odnieść do tych dwóch inwestycji, ze względu na to,
że prawdopodobnie mają to być rozbieralne anteny, gdzie można w przyszłości przenieść je na inny
teren.

Radna Urszula Kucharska podziękowała za informację.

Burmistrz Marian Trela odczytał pismo, które wpłynęło od Przewodniczącego Zarządu Osiedla
Wilamowice. Zarząd Osiedla Wilamowice w odpowiedzi na protesty mieszkańców nie wyraża zgo-
dy na realizację inwestycji pn. „Budowa stacji bazowej telefonii komórkowej w postaci stalowej
wieży kratowej na fundamencie płytowym, fundamencie z instalacją anten sektorowych i radioli-
niowych wraz z urządzeniami sterującymi na działce nr 3009 w Wilamowicach” z uwagi na nowo
otwarte przedszkole przy ul. Kalwaryjskiej, bliskość rekreacyjnych obiektów LKS „Wilamowiczan-
ka” takich jak boiska piłkarskie, infrastruktura lekkoatletyczna, siłownia na wolnym powietrzu, ho-
tel, nowo powstający plac zabaw dla dzieci, wiata grillowa. Są to jedyne ogólnodostępne obiekty
tego typu na terenie Wilamowic, z których korzystają zarówno mieszkańcy jak i organizacje działa-
jące na terenie miasta. Na obiekcie LKS „Wilamowiczanka” w każdą środę jest również czynne tar-
gowisko miejskie, z którego korzystają zarówno mieszkańcy Wilamowic, jak i okolicznych miej-
scowości. Zarząd Osiedla zwraca się z prośbą o wydanie negatywnej decyzji związanej z realizacją
inwestycji.  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  przy  opiniowaniu  na  pewno  weźmie  pod  uwagę
wszystkie pisma, które wpływają w tym temacie.

Radny Stanisław Faruga – Czy są już ukończone wszystkie odbiory hali sportowej w Dankowi-
cach?

Burmistrz Marian Trela – Odbiory zostały zakończone, nie mamy pozwolenia na użytkowanie
wydawanego przez nadzór budowlany w Bielsku-Białej.

Radny Grzegorz Cieślak – Odnośnie masztu 5G, mieliśmy spotkanie z mieszkańcami, którzy są
bardzo zaniepokojeni tą sprawą z uwagi na bliskość od zabudowań. Pan Burmistrz mówił o tym, że
zmieniła się ustawa i odległości masztów od zabudowań, proszę przytoczyć ten fragment. 

Burmistrz Marian Trela – To jest strefa oddziaływania tej inwestycji na środowisko określona w
Rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 17 grudnia 2019 roku. Obecnie strefa oddziaływania wy-
nosi od 10 do 15 metrów, poprzednio była określona do 200 metrów.

Radny Rafał Rogala – Odnośnie protestów 5G uważam, że jak najbardziej powinniśmy podjąć ja-
kieś kroki, wyrazić sprzeciw, tyle nam pozostaje. Mam cztery sprawy. Zastępca Burmistrza w infor-
macji międzysesyjnej wspomniał, że gmina przejęła koszenie poboczy od powiatu. Ze strony miesz-
kańców jest prośba, ulica Bielska, ulica Krakowska jest teraz o zwiększonym natężeniu ruchu w
związku z objazdem, proszę o wykoszenie poboczy, w trakcie jazdy nie ma się gdzie odsunąć, tra-
wa miejscami jest dosyć wysoka. Mam zapytanie czy kasa w urzędzie funkcjonuje, a jeśli nie to
kiedy będzie funkcjonowała i czy w najbliższym czasie będą jakieś rozluźnienie w funkcjonowaniu
urzędu. Kolejne pytanie dotyczy rekrutacji, Zastępca Burmistrza wspomniał, że 7 osobom zabrakło
miejsca, w których to miejscowościach? Tuż za ulicą Łabędzią na granicy Pisarzowic przy skrajni
na ulicy Paderewskiego jest dziura w drodze, bardzo bym prosił o zgłoszenie tego. 



Burmistrz Marian Trela – Koszenie poboczy dróg powiatowych rozpocznie się po pierwszym
czerwca, czekaliśmy na porozumienie ze starostwem powiatowym, porozumienie jest podpisane,
jest rozstrzygnięty przetarg na realizację. Dojście do poszczególnych pracowników urzędu jest już
od czterech tygodni, kasa była zamknięta bo przy kasie tworzyły się dość duże kolejki. Od wtorku
tego tygodnia kasa jest czynna, wpuszczamy pojedynczo. Chciałbym zaznaczyć, że planuję likwida-
cję kasy, prawdopodobnie od 1 stycznia 2021 roku, nie ma takiej potrzeby żeby kasa dalej funkcjo-
nowała, będzie likwidacja stanowiska pracy. Wpłaty można załatwić przez internet, w banku, na
poczcie. Operacji kasowych jest co raz mniej, większość urzędów będzie likwidowała kasy. Sprawę
dziury na ulicy Paderewskiego przekażemy do powiatu. Odnośnie rekrutacji do przedszkoli na rok
2020/2021 w Pisarzowicach brak 8 miejsc, w Hecznarowicach brak 7 miejsc, w Dankowicach brak
2 miejsc, w Wilamowicach wolnych 10 miejsc. Ogólnie w przedszkolach publicznych brak jest 7
miejsc. Otwarto nowe prywatne przedszkole w Wilamowicach, które może przyjąć dzieci. Najgor-
sza sytuacja będzie od 1 września, jeżeli zostaną utrzymane normy, że w oddziałach może być po
12 dzieci. Obecnie przedszkola są uruchomione, niedużo dzieci uczęszcza.

Radny Rafał Rogala – Dziękuję za odpowiedź, proszę żeby sprawa koszenia nie odwlekała się do
1 czerwca.

Burmistrz Marian Trela – W tym tygodniu nie będzie koszenia,  do realizacji  przystąpimy po
1 czerwca, ze względu na suszę zaleca się nawet, żeby nie kosić.

Tomasz Schneider – Proszę o informację dla mieszkańców na temat pań sprzątających w szkole.

Burmistrz Marian Trela – Panie sprzątające pracują w szkole, jak była potrzeba to poprosiłem dy-
rektorów, żeby m.in. posprzątały na terenie poszczególnych miejscowości. Nie mamy pracowników
interwencyjnych w ramach robót publicznych.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik odczytała pisemne zapytania radnego Kazimierza Cebrata
w następujących sprawach: 

Przebudowa ulicy Krakowskiej sprawa spornych gruntów przed cmentarzem oraz w „Małym dole”.

Lampa solarna na kładce dla pieszych w ciągu ulicy Wodnej. Mieszkańcy pytają kiedy lampa solar-
na zaświeci, jeżeli  ma tam tylko stać, to należy ją zdemontować. Jest to niebezpieczne miejsce,
gdzie odbywa się duży ruch pieszy i rowerowy. Z uwagi na brak możliwości podciągnięcia tam
oświetlenia ulicznego, brak słupów i zasilania. Kilka lat temu z funduszu sołeckiego zamontowano
tam lampę solarną, która od kilku miesięcy nie świeci. Najpierw świeciła od 1 do 2 godzin, od pew-
nego czasu nie świeci w ogóle, prawdopodobnie po pięciu latach eksploatacji przestał działać aku-
mulator. Jest to jeden punkt świetlny na odcinku ponad 200 mb ulicy Wodnej i jest tam potrzebny.
Proszę o informację kiedy znów przejazd przez kładkę będzie oświetlony i bezpieczny dla miesz-
kańców. 

Plac zabaw przy boisku LKS „Sokół” w Hecznarowicach. Plac został wykonany pół roku temu i w
zasadzie nie był jeszcze eksploatowany, plastikowe elementy wkopane w ziemię oddzielające plac
zabaw od pozostałego terenu rozsypały się, zastosowany materiał był niskiej jakości. Degradację
widać na zdjęciach i raczej nie jest to wynik wandalizmu.



Przewodnicząca Stanisława Kudłacik – Zapytania oraz załączone zdjęcia przekazuję Panu Burmi-
strzowi.

Burmistrz Marian Trela – Odnośnie lampy solarnej na ulicy Wodnej, sprawdzę, jeśli ona jest nie-
czynna to trzeba wymienić zużyte akumulatory. W najbliższym czasie odpowiem jak to wygląda.
Odnośnie placu zabaw w Hecznarowicach, pierwszy raz słyszę o takich problemach. Plac został
zrealizowany we wrześniu ubiegłego roku, jest gwarancja udzielona przez wykonawcę, przyjrzymy
się temu i poinformujemy jakie kroki poczyniliśmy.

Zastępca Burmistrza Stanisław Gawlik  – Odnośnie tematu przebudowy ulicy Krakowskiej III
etapu – od samego początku realizacji inwestycji wiedzieliśmy, również Starostwo Powiatowe i Za-
rząd Dróg Powiatowych, że nie ma zgody mieszkańca na przekazanie niewielkiej ilości gruntu, któ-
re by umożliwiło przebudowę tej drogi w jednym ciągu. Obecnie nie mamy zgody właściciela grun-
tu na wejście w teren jego działki, w związku z powyższym na części drogi nie będzie pobocza
utwardzonego kostką. 

Radny Bogdan Grzech – Mam pytanie od mieszkańców z ulicy Pielgrzymów, poniżej numeru 32
jest bardzo zarośnięty pas jezdni, drzewa wchodzą na jezdnię, prosimy o przycięcie, bardzo utrud-
nia to ruch, jest to zakręcie w dolinie, często zdarzają się obtarcia samochodów. Mam pytanie od
mieszkańców ulicy Kruczej czy będzie wykonywana dodatkowa fosa odwadniająca ulicę.

Burmistrz Marian Trela – Odnośnie przycięcia drzew czy konarów, przyjrzymy się, jeżeli fak-
tycznie jest to niebezpieczne to zostanie usunięte. Odnośnie ulicy Kruczej, tam były wykonywane
prace, spotkałem się z mieszkańcami jak było zebranie wiejskie. Jeżeli roboty nie zostały dokoń-
czone, to przyjrzymy się temu. Jeżeli koszty są duże to zobaczymy czy będzie nas na to stać, ma to
związek z niższymi dochodami gminy. 

Burmistrz Marian Trela – Dziękuję radnym za obecność na dzisiejszej sesji, składam też gratula-
cje, dziś 27 maja, 30 lat temu odbyły się pierwsze samorządowe wybory. Tak się składa, że byłem
obecny w gminie przez te 30 lat, wiem jakie były trudności na początku realizacji poszczególnych
zadań inwestycyjnych i innych. Wszystkim obecnym radnym, radnym poszczególnych kadencji,
przewodniczącym rad, serdecznie gratuluję jubileuszu, życzę wszystkiego dobrego również sołty-
som i pracownikom samorządowym. Pan Burmistrz dodał, że wspólnie z Przewodnicząca Rady
Miejskiej planuje spotkanie w miesiącu wrześniu z udziałem radnych wszystkich kadencji i sołty-
sów.

Przewodnicząca Stanisława Kudłacik dołączyła się do życzeń.

Radny Grzegorz Cieślak poprosił o informację czy będą wypłacone wynagrodzenia za godziny re-
walidacyjne dla nauczycieli.

Burmistrz Marian Trela –  Dałem polecenie  Kierownik Zakładu Obsługi  Szkół  i  Przedszkoli,
myślę że zostały wypłacone a jeśli nie to będą wypłacone w tym tygodniu.



7. Zakończenie sesji.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Stanisława Kudłacik  zamknęła XXI po wyborach sesję Rady
Miejskiej w Wilamowicach /godz. 16.15/.

Przewodnicząca Rady Miejskiej
         Stanisława Kudłacik

Protokołowała:
Ewa Smolarska


